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Protokół nr 6/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska  

w dniu 26 listopada 2024 r. 

 

Posiedzenia odbyło się w Sali Sesyjnej nr 18, Starostwo Powiatowe w Wołowie 

Plac Piastowski 2 w godz. 9.00 – 9.38 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: 

 

Obecni: 

 

1. Rafał Zając 

2. Marek Cukrowski 

3. Agnieszka Łukaszewska 

4. Bohdan Stawiski 

5. Janusz Dziarski 

6. Paweł Gołąb 

7. Józef Szumilas 

8. Jan Janas 

 

Nieobecni: 

 

1. Rafał Borzyński – Przewodniczący 

2. Beata Gryga 

3. Paweł Pirek 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Skarbnik Powiatu Wołowskiego – Pan Konrad Buczek. 

2. Kierownik Wydziału Komunikacji i Transportu – Pan Arkadiusz Muszyński. 

 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego ze względu na nieobecność 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska. Stwierdził, iż w 

posiedzeniu uczestniczy 8 radnych, kworum spełnione. Przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 5/24 z dnia 23 października 2024 r.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu na rok 2025. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wołowskiego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Wołów w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 



2 
 

realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Brzeg Dolny w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w 

związku z sytuacją kryzysową związaną z powodzią. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Wińsko w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą uwagi do proponowanego porządku posiedzenia. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Porządek posiedzenia został przyjęty przez komisję jednogłośnie. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 5/24 z dnia 23 października 2024 r.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem o uwagi do protokołu nr 5/24. 

r. M. Cukrowski zabrał głos i zgłosił, iż powyższy protokół nie został mu doręczony poprzez system 

eSesji. Nadmienił, iż otrzymał wszystkie pozostałe materiały z wyjątkiem powyższego protokołu. 

Przewodniczący Rady R. Zając odparł, iż wszystkie materiały zostały przesłane radnym za pomocą 

adresu mailowego wraz z informacją dotyczącą zwołania komisji. 

r. M. Cukrowski odpowiedział, iż nie otrzymał maila w ww. sprawie. Dodał, iż dostał jedynie 

wiadomość SMS informującą o przesłanym projekcie protokołu na swojej poczcie prywatnej oraz 

poprzez system eSesji. 

Przewodniczący Rady R. Zając dopytał czy r. M. Cukrowski zgłosił potrzebę przesyłania materiałów 

na pocztę prywatną. 

r. M. Cukrowski potwierdził, iż taka prośba z Jego strony została zgłoszona już wcześniej. Nawiązał 

do pojawiających się w przeszłości problemów związanych z odbieraniem maili na poczcie służbowej. 

Dodał, iż w tym przypadku jest zobowiązany do wstrzymania się od oddania głosu w kontekście 

przyjęcia powyższego protokołu, gdyż nie miał możliwości zapoznania się z jego treścią. 

Przewodniczący Rady R. Zając nadmienił, iż wszelkie problemy związane z odbieraniem wiadomości 

bądź materiałów na poczcie mailowej należy zgłaszać informatykom.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Komisja 7 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół nr 5/24 z dnia 23 października 2024 r. 

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu na rok 2025. 

p. A. Muszyński zabrał głos i przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Ustala się opłatę za usunięcie pojazdu z drogi w wysokości: 
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1) rower, motorower – 155 zł, 

2) motocykl – 260 zł, 

3) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t – 660 zł, 

4) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t – 805 zł, 

5) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t – 1139 zł, 

6) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t – 1208 zł, 

7) pojazd przewożący materiały niebezpieczne – 1334 zł, 

8) hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego – 155 zł. 

 

Ustala się opłatę za rozpoczętą dobę przechowywania pojazdu usuniętego z drogi w wysokości: 

1) rower, motorower – 20 zł, 

2) motocykl – 26 zł, 

3) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t – 52 zł, 

4) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t – 57 zł, 

5) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t – 70 zł, 

6) pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t – 70 zł, 

7) pojazd przewożący materiały niebezpieczne – 84 zł, 

8) hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego – 20 zł. 

 

Ustala się wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu powstałych przed 

wydaniem dyspozycji usunięcia lub w trakcie usuwania pojazdu, jeżeli ustaną przyczyny jego 

usunięcia, na poziomie: 

1) 50% opłaty za usunięcie pojazdu – odpowiednio dla poszczególnych rodzajów pojazdów – gdy nie 

został rozpoczęty załadunek pojazdu, 

2) 90% opłaty za usunięcie pojazdu – odpowiednio dla poszczególnych rodzajów pojazdów – w 

pozostałych przypadkach 

 

Powiat Wołowski posiada parking strzeżony, na którym ww. pojazdy będą przechowywane w 

momencie, gdy w terminie 3 miesięcy nikt nie zgłosi się po dany pojazd. 

 

r. J. Szumilas zapytał o wysokość poniesionych kosztów w roku bieżącym. 

 

p. A. Muszyński odpowiedział, iż w roku 2023 została przewidziana kwota w wysokości 291 tys. i 

została w pełni wykorzystana w roku bieżącym. 

 

r. M. Cukrowski w nawiązaniu do kategorii przechowywanych pojazdów w punkcie 8 zwrócił się z 

prośbą o przykład urządzenia transportu osobistego. 

 

p. A. Muszyński w odpowiedzi na pytanie r. M. Cukrowskiego odparł, iż do urządzeń transportu 

osobistego zaliczamy wszystkie inne urządzenia elektryczne, które zostały porzucone a nie kwalifikują 

się do kategorii pozostałych pojazdów. Nadmienił, iż na dzień dzisiejszy nie zdarzyło się aby takowe 

urządzenie zostało przechowywane na terenie Powiatu Wołowskiego. 

 

r. M. Cukrowski zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie w kontekście uwzględnienia jedynie urządzeń 

transportu osobistego. W związku z tym zapytał czy urządzenia transportu publicznego pokrywają się 

z wymienionym w punkcie 8 pojęciem. 

 

p. A. Muszyński doprecyzował, iż punkt 8 dotyczy wyłącznie urządzeń transportu osobistego. Dodał, 

iż jednostka redakcyjna w punkcie 8 pojawiła się zaledwie dwa lata temu ze względu na wzrost 

popularności m.in. hulajnogi elektrycznej w miastach. 

 
Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
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usunięcie i przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu na rok 2025. 

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego 

na 2024 rok. 

p. Skarbnik zabrał głos i przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Uchwała wprowadza zwiększenie dochodów o kwotę 2 700 000,00 zł oraz wydatków o kwotę 1 633 

400,35 zł.  
Zaplanowane dochody zostały zwiększone o kwotę 2 700 000,00 zł, w tym: 

- zwiększenia dochodów z tytułu tzw. kroplówki dla jednostek samorządu terytorialnego o kwotę 

3 000 000,00 zł,  

- zmniejszenia dochodów ze sprzedaży mienia o kwotę 500 000,00 zł 

- zwiększenia dochodów z tytułu odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych o 

kwotę 200 000,00 zł. 

 

Zaplanowane zwiększenie planu wydatków w kwocie 1 633 400,35 zł przeznaczono m.in.: 

- na wydatki w ramach dróg publicznych powiatowych w łącznej wysokości 535 340,75 zł, w tym na 

zadanie pn. "Zakup sprzętu dla Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie" w kwocie 450 000,00 zł, 

-na zadanie pn. "Wszystkie ścieżki prowadzą do lasku Św. Jadwigi w Krainie Łęgów Odrzańskich " w 

kwocie 33 500,00 zł, 

- na podstawie wniosków gmin Powiatu Wołowskiego w ramach wprowadzonego stanu klęski 

żywiołowej , tj. usuwania skutków powodzi przeznaczono środki pomocy finansowej w łącznej 

wysokości 700 000,00 zł, w tym 400 000,00 zł dla Gminy Wołów, 200 000,00 zł dla Gminy Brzeg 

Dolny oraz 100 000,00 zł dla Gminy Wińsko,  

- na podstawie wniosków kierowników placówek oświatowych zwiększono wydatki na łączną kwotę 

268 500,00 zł, w tym na zadanie pn. „Przebudowa i remont pomieszczeń CKZiU przy ul. Kościuszki 

27 w Wołowie” w wysokości 65 000,00 zł, 

- na zadanie pn. „Wymiana instalacji kanalizacji sanitarnej przy budynku Oddziału Rehabilitacji w 

Wołowie” o kwotę 33 500,00 zł, 

- na zmniejszenie planu wydatków zadania pn. „Modernizacja budynku Centrum Aktywności 

Senioralnej” w związku z robotami dodatkowym o kwotę 60 000,00 zł, 

- na zwiększenie planu wydatków, na podstawie wniosków kierowników jednostek, w ramach 

edukacyjnej opieki wychowawczej w wysokości 92 400,00 zł,  

- na zwiększenie planu wydatków, na podstawie wniosku kierownika jednostki, w ramach działu 

Rodzina o kwotę 25 600,00 zł, 

 
Pozostałe zmiany dotyczą zmian w planach finansowych jednostek organizacyjnych. 

r. J. Szumilas zwrócił się z prośbą do p. Starosty J. Janasa o zapoznanie radnych z kryteriami 

przyznawania dotacji powodziowych. 

p. Starosta J. Janas nadmienił, iż pomoc finansowa została udzielona w oparciu o poniesione koszty, 

które gminy poniosły. Proces podziału środków finansowych pomiędzy gminami był zadaniem 

trudnym. Odniósł się do wniosków zgłoszonych przez Gminę Wołów, Gminę Brzeg Dolny oraz 

Gminę Wińsko. Treść tychże wniosków nawiązywała do zwiększenia kwoty przez poszczególne 

gminy. Odczytał, iż zgodnie z wnioskiem Gmina Brzeg Dolny poniosła koszty w wysokości ok. 3 

mln. zł, Gmina Wińsko poniosła koszty w wysokości do ok. 1 mln. zł, natomiast Gmina Wołów 

poniosła blisko 12 mln. zł kosztów. Powiat Wołowski dysponował kwotą 700 tys. zł do rozdzielenia 

pomiędzy powyższymi gminami, która została zebrana z oszczędności Powiatu Wołowskiego. Dodał, 

iż w ostatnim czasie uczestniczył w spotkaniu ze Starostami Dolnego Śląska, na którym dowiedział 

się, iż Powiat Wołowski jest jedynym powiatem udzielającym pomocy finansowej gminom w wyniku 

poniesionych szkód w trakcie powodzi. Poinformował, iż w kwestii przydzielania kwot dla 
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poszczególnych gmin czynnikami decydującymi były wydatki poniesione w trakcie ochrony wałów 

przeciwpowodziowych. 

Przewodniczący Rady R. Zając zapytał czy wysokość ww. kwot pomocy finansowej została ustalona 

w odniesieniu do kwot, które zostały wskazane przez samorządowców. 

p. Starosta J. Janas potwierdził, iż wysokość kwot została ustalona na podstawie pism od Burmistrza 

Brzegu Dolnego, Burmistrza Gminy Wołów oraz Wójta Gminy Wińsko. Następnie odczytał treść 

powyższych pism w kontekście wydatków, które jednocześnie potwierdzają ustalenie wysokości kwot 

z samorządowcami. Dodał, iż rozmowy z Burmistrzem Brzegu Dolnego, Burmistrzem Gminy Wołów  

oraz Wójtem Gminy Wińsko jednogłośnie zakończyły się porozumieniem w kontekście wysokości 

kwot. Zarząd po pochyleniu się nad ww. sprawą zaakceptował powyższe kwoty. Zaznaczył, iż 

kolejnym etapem ww. sprawy będzie procedowanie przez Radę Powiatu Wołowskiego.  

r. J. Szumilas zgodził się ze słowami p. Starosty J. Janasa, iż podział kwot na poszczególne gminy jest 

zadaniem trudnym. Dodał, iż jego zdaniem podział przyznanych kwot jest zbyt zróżnicowany.  

r. M. Cukrowski w nawiązaniu do wypowiedzi p. Starosty J. Janasa zapytał czy wobec tego samorząd 

terytorialny może ubiegać się o rekompensatę z tytułu poniesionych strat podczas powodzi. 

p. Starosta J. Janas odparł, iż samorząd terytorialny nie musi ubiegać się o rekompensatę w ww. 

sprawie. Dodał, iż Urząd Marszałkowski przyznał kwoty wynoszące po 50 tys. zł  dla gmin. Środki na 

rzecz pomocy finansowej ww. gminom są gestem dobrej woli ze strony Powiatu Wołowskiego i 

zostały zebrane z oszczędności, które posiada. Nadmienił, iż uczestniczył w akcjach ratowania 

lokalnej społeczności przed powodzią na terenie Powiatu Wołowskiego, co pozwala na realną ocenę 

skutków klęski żywiołowej w poszczególnych gminach.  

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego 

na 2024 rok. 

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

p. Skarbnik zabrał głos i przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Niniejsza uchwała wprowadza dostosowanie do zmian w zakresie podstawowych wartości budżetu,  

tj. dochodów, wydatków oraz przychodów i rozchodów wynikających ze zmian budżetu na 2024 rok. 

 
Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Wołów w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem o uwagi do projektu powyższej uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Wołów w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku 

z sytuacją kryzysową związaną z powodzią. 

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Brzeg Dolny w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem o uwagi do projektu powyższej uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Brzeg Dolny w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku 

z sytuacją kryzysową związaną z powodzią. 

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Wińsko w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem o uwagi do projektu powyższej uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Wińsko w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej, w związku 

z sytuacją kryzysową związaną z powodzią. 

Ad 10. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Członków Komisji o zabranie głosu w sprawach różnych. 

Jednocześnie poinformował o planowanym posiedzeniu Komisji Wspólnych w dn. 2 grudnia 2024 r. o 

godz. 9:00 w związku z koniecznością przygotowania dokumentów do Sesji budżetowej. 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 11. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Rafał Zając zamknął posiedzenie 

komisji. 

Na tym protokół zakończono. 
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Protokolant: 

Katarzyna Makarewicz 

Przewodniczący  

Komisji Budżetu, Gospodarki,  

Infrastruktury i Środowiska 

 

Rafał Borzyński 

 

 


